
IIlb 	
I B IOW 
WORLD  

HASSERIS  GYMNASIUM & SCHOOL  

Referat bestyrelsesmøde 7. juni 2024 

Til stede: Mette Jørgensen, Rene Knudsen, Poul Højmose Kristensen, Mads Bang, Ann Bruun Birk, Svend 

Erik Pedersen, Heidi  Holler,  Søren Stiller Kjærgaard, Lisbeth Vejlin, Sine Høyer, Sofie Baunwall (afg. elev), 

Astrid Banasik (ny elev), Hana Zahirovic (ny elev), Ole Droob 

1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 

2. Godkendelse af referat (bilag 1) 

Godkendt 

3. Præsentation af nyt bestyrelsesmedlem, Mads Bang - innovationsdirektør på Aalborg 

universitet. 

• Efterfølgende præsentationsrunde af øvrige medlemmer 

4. Valg af bestyrelsesformand 

• Bestyrelsen skal konstitueres med valg af ny formand. 

Mette Jørgensen enstemmigt valgt uden modkandidat. 

5. Budgetopfølgning (bilag 2+3) 

• Økonomichefen gennemgår  forecast  med fokus på lønstigningernes negativeffekt på 

budgettet. 

• Der forventes et overskud på 800.000 kr. 

• Poul Højmose foreslår, at der senest i forbindelse med budget 2025 udarbejdes en 

investeringsplan og en vedligeholdelsesplan. 

6. Optag og ansættelser for skoleåret 2024-25 

• Forventet 9. klasser i 1g og 2 meget store klasser i  Pre-IB. 

• Vi har ansat 4 nye årsvikarer (bk/ol, fy/hi, sa/da, en) 

• Vi har fortsat med 7 årsvikarer (ke/bi/biotek, fy/ma, bi/id, en/da, mu/me, ej) 

• Vi har fastansat 3 undervisere (ke/ma, sa/ng, bi/id) 

7. Fordeling, kapacitet og optagelseskrav til gymnasiet (bilag 4+5) 



• Regionen rammer HG økonomisk ved en utilsigtet fordelingspolitik — OD har gennem 

kontakt til Danske gymnasier fået tilsagn om møde med ministeriet om den utilsigtede 

forvaltning af midlertidig hævet kapacitet. Såfremt dette ikke resulterer i den ønskede 

justering, vil bestyrelsen blive inddraget i en beslutningstagen til hvilke tiltag  vii  så fald 

skal iværksætte. Alt skal forsøges for at få denne uhensigtsmæssighed fjernet. 

• Skolens kapacitet i fremtiden. OD fremlagde dilemmaerne ved en ønsket 

kapacitetsfastsættelse på 9. Der kan være taktiske og økonomiske fordele ved at sige 

ønske 10 selvom vores bygningsmasse passer bedst til 9. klasser. I år er vi blevet 

"straffet" af regionen for at vise mådehold og kun ønske 9 klasser. Problematikken 

tages op på næste bestyrelsesmøde. 

• OD redegjorde for at vi kommer til at miste 10% af vores elevsøgning ved et 

karakterkrav på 6 som politikerne overvejer. Hvilken effekt det får på 

fordelingssystemet vides ikke. Til gengæld vil vores markedsandele forøges. Der er 

således både fordele og ulemper for HG hvis politikerne tager denne beslutning. 

8. Meddelelser 

• Forslag til kommende mødedatoer: 11/9, 11/12 (budget), 24/3 (årsregnskab), 13/6 

(middag) 

• Dimission d. 28. juni kl. 10-13. 

• Tidsregistrering er begyndt på HG pr. 1. juni. Forløbet og resultatet blev både rost af 

ledelse og tillidsrepræsentanter. Bestyrelsen orienteres mere grundigt på kommende 

møde. 

• IB udbudsliberalisering på vej. Vi har ingen interesse i dette men anser det heller ikke 

som en trussel. 

• Støvring Gymnasium påtænker at udbyde HHX hvilket ikke får betydning for HG 

• 700 spisende gæster til årets Gallafest — en kæmpe succes. 

9. Evt. 

Diskussion af og procedure for bestyrelsesmedlemmers håndtering af evt, klager over 

driftsmæssige forhold på gymnasiet. Bestyrelsen orienteres af skolens ledelse om klager der tilgår 

ministeriet. Bestyrelsen afholder sig fra indblanding i klagesager med mindre, der er tale om tale 

om ministerielt tilsyn. Bliver man som bestyrelsesmedlem kontaktet al forældre/elev, der ønsker at 

klage, henvises der til bestyrelsesformanden, der alene modtager klager på skrift. 
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